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20. Godkendelse af dagsorden 

Beslutning 

Dagsorden godkendt 
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21. Tema om klimaveje 

Beslutningstema 

Status på Dalbyvej 
Theis Raaschou Andersen fra VIA University College kommer og giver status på Klimavejen på 
Dalbyvej. 
  
Klimavejen er en del af det regionale projekt Coast2Coast, som har 22 delprojekter, der hver 
især bidrager med løsninger på de udfordringer, der kommer med klimaforandringerne. 
Klimavejen er blevet etableret i 2017 i et samarbejde mellem Hedensted Kommune og VIA 
University College. VIA har opfølgning og monitorering på vejen i hele projektforløbet, som 
udløber i 2021.  
  
Klimavej Horsensvej 
Merete Valbak giver en status på projektet.  
  
Klimakvarter Neptunvej 
Merete Valbak giver en status på projekt om klimakvarter, som er under udvikling. 

Beslutning 

Vi havde besøg af Theis Raaschou Andersen, Forskningschef, VIA Byggeri, Energi, Vand & 
Klima. 
Theis gav status på Coast2Coast projektet om Klimavejen på Dalbyvej. Et projekt, der blev 
skabt på kort tid og med en stor portion vilje, gode ideer og korte beslutningsveje. 
Klimavejen håndterer overfladevand og producerer varme gennem jordvarmeslanger. Dette er 
ikke set andre steder i verden.  
Status er, at klimavejen producerer mere energi end forventet. Det er dog for tidligt at give 
status fra et helt kalenderår.  
Ud over Klimavejen har Theis og hans kolleger gennemført mange energi projekter, som havde 
Klima- & Energirådets interesse, så der var stor dialog og spørgeinteresse.  
Theis roste kommunens tilgang til projektarbejdet og bød op til muligheden for at lave flere 
gode projekter sammen. 
  
Theis fortalte kort om Neptunvej, som er et nyt klimakvarter i Løsning under udvikling. Vi 
afventer svar fra indsendt ansøgning.  
  
Præsentationen af Horsensvej blev udsat, da tiden løb ud. 
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22. Status på projekter og aktiviteter 

Beslutningstema 

Klima- & Energirådet skal tage stilling til, hvem der deltager i diverse arrangementer og 
eventuel justering i projekterne. 

Sagsfremstilling 

Klimastrategi: 
Merete giver kort status på aktiviteten om klimastrategi. 
  
Aktiviteter: 
Status på borgermøde i Daugaard den 19. august 
Status på Compas Workshop den 28. august 
Status på konference med ungdomsskolen den 5. september 
  
Orientering om: 
Besøg i Compas fra Regionsrådet den 16. september 
Næst til bedst den 17. september (hvem deltager?) 
Hop in workshop 19. september 
Hedensted Erhverv Konference den 30. september (hvem deltager?) 
  

Administrationen indstiller, 

at Klima- & Energirådet drøfter de forskellige aktiviteter og beslutter eventuelle 
justeringer. 

Beslutning 

Daugaard Fællesvarme: 
Henrik Narud gav status.  
Daugaard Fællesvarme er under stiftelse og bliver det selskab, der sælger varme til kunderne. 
Det være sig uanset om man køber fjernvarme eller individuelle løsninger. Det er Daugaard 
Fællesvarmes opgave hele tiden at sikre billig og grøn varme, og den primære leverance 
kommer til at foregå fra Hedensted Fjernvarme, der netop har indgået aftale om 
overskudsvarme fra Air Liquide.  
Hvis fjernvarmen skal blive en realitet, skal der være tilstrækkelig stor tilslutning fra borgere. 
Daugaard Fællesvarme er i gang med at indhente tilsagn.  
  
Compas Workshop: 
Der var virksomhedsworkshop i Compas den 28.august, hvor nogle iværksættere arbejdede 
med overskudsmaterialer fra virksomheder. Der blev udviklet prototyper, og den ene gruppe 
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har valgt at arbejde videre. Resultaterne bliver vist på Hedensted Erhvervs Konference den 30. 
september 2019. 
  
Konference med Ungdomsskolen: 
En lille delegation fra Klima- & Energirådet var sammen med ungdomsskolen og to elever fra 
Tørring Gymnasium på konference i Odense med tema om FNs verdensmål. Ungdomsskolen 
arbejder videre med idéen om et Klima- Ungeråd. Klima- & Energirådet står til rådighed for 
sparring og samarbejde. Sideløbende har Klima- & Energirådet oplæg om FNs verdensmål på 
Elevrådsdagen, som holdes for kommunens folkeskoler i oktober.  
  
Møder: 
Husk tilmelding til ”næst til bedst” den 17. september for dem, der ønsker at deltage. Husk 
tilmelding til Hedensted Erhvervs Konference den 30. september, hvor emnet er FNs 
Verdensmål.  
Merete orienterede om, at Regionsrådet kommer og besøger Klimavejen og COMPAS den 16. 
september, og COMPAS bidrager til den årlige HOP IN for 7. klasserne i oktober (og har 
forberedelsesmøde med lærerne den 19. september i COMPAS) 
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23. Eventuelt 

Beslutning 

Intet 
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